
به جا مانده از سفر وزیر فرهنگ
و ارشاد اسلامی به استان اردبیل

دکتر سید عباس صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در سفر سه روزه به
استان اردبیل در جلسات مختلف حضور یافت و در ارتباط با رفع مشکلات
و تأمین خواست و نیاز اهالی فرهنگ و هنر و رسانه قول مساعد داد.

سفر های مسئولین رده بالای نظام به استان موقعی می تواند مهم تلقی
شود و برای آن ها هورا کشیده شود که  وعده های داده شده فقط به
حرف خلاصه نشود و در کمترین زمان ممکن همه حرف های شیرین و

امیدوار کننده فراموش نگردد.
آرشیو مطبوعات و ذهن افرادی که معمولا در جلسات رسمی سفر مسئولین
به استان حضور می یابند پر است از وعده هایی که با آب و تاب
بیشتر و با قیافه طرفداری از مناطق محروم زده شده ولی با گذشت

زمان، اجرایی شدن آن ها به بایگانی سپرده شده است.
بازار داغ تفاهم نامه

استان اردبیل از جمله استان هایی است که انعقاد تفاهم نامه بین
ادارات کل و سازمان ها در آن رواج دارد . برخی از ادارات و مؤسسه
ها در بحث تفاهم نامه ها پیشقدم هستند که از آن جمله می توان به

دانشگاه آزاد اسلامی و اداره کل ورزش و جوانان اشاره کرد.
این که تا چه حدی تفاهم نامه های منعقد شده در استان عملیاتی
گردیده بحث دیگری است ولی امیدواریم تفاهم نامه وزارت فرهنگ و
ارشاد اسلامی و استانداری اردبیل به میزان 600 میلیارد ریال به
طور کامل به مورد اجرا گذاشته شود و حداقل هر شش ماه یک بار
گزارش عملکرد و تحقق موارد قید شده در تفاهم نامه به اطلاع مردم

رسانده شود.
تالار شهر

تالار شهر در مجاورت نمایشگاه بین المللی در سال 90 کلنگ زنی شده
است و از آن تاریخ تاکنون در چم و خم تأمین اعتبارات مورد نیاز
گرفتار شده و بعد از گذشت بیش از 8 سال تا رسیدن به مرحله بهره

برداری راه درازی در پیش دارد.
وزیر قول داد که اعتبارات تالار با همکاری وزارتخانه و استانداری
اردبیل تأمین شود و البته گفته شد که اعتبارات این پروژه در قالب

تفاهم نامه 600 میلیارد ریالی نخواهد بود.
زمان در نظر گرفته شده برای پایان عملیات احداث و تکمیل آن پایان
سال 99 می باشد. امیدواریم اجل مهلت دهد و افتتاح این پروژه را
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بتوانیم شاهد باشیم.
دیدار با اهالی فرهنگ و هنر ورسانه

دکتر صالحی در روزهای چهارشنبه و پنجشنبه در جمع محدودی از اهالی
فرهنگ و هنر ورسانه حضور پیدا کرد.

در فرصت به دست آمده نمایندگان هنرمندان و رسانه و تشکل های
قرآنی و … گوشه ای از مسایل و نقاط مثبت و مشکلات موجود را بیان

داشتند.
نکته قابل توجه در هر دو جلسه که استاندار اردبیل نیز حضور داشت
حوصله وزیر در گوش کردن به حرف ها و جواب دادن به اکثریت موارد

مطرح شده بود.
اگر در ارتباط با بخشی از خواست ها اقدام مقتضی صورت بگیرد می
توان به سفر وزیر نمره مثبت داد و اگر این جلسات نتیجه ای جز
نشستند و گفتند و برخاستند نداشته باشد باید نشست و به تلف شدن

وقت حاضرین در جلسه تأسف خورد.
خبرنگاران و سفر وزیر

برای پوشش خبری سفر وزیر از طرف اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی و
روابـط عمـومی اسـتانداری از تعـدادی محـدود خبرنگـار کـه بیشتـر

خبرگزاری ها را شامل می شد دعوت به عمل آمده بود.
در دو جلسه برگزار شده با اهالی فرهنگ و هنر این امر کاملا مشخص
بود و در اعزام خبرنگاران به بیله سوار نیز خبرنگاری جز وابستگان

به خبرگزاری های فعال، خبرنگار دیگری از مرکز استان دیده نشد.
یاد ایام بخیر که در روزگاری نه چندان دور ، خبرنگاران روزنامه
های سراسری و محلی در کنار زحمتکشان خبرگزاری ها چه زحماتی که در
تحت پوشش قرار دادن خبرهای استان در جریان سفر مسئولین متحمل نمی

شدند.
مشخص نیست که به چه دلیل روزنامه های سراسری فعال و با پیشینه را
آرام آرام از دعوت به مراسم خط زدند و میدان را فقط در اختیار

خبرگزاری ها قرار دادند.
آن دسته از روزنامه های سراسری که برای سرپرستی های خود در استان
هزینه کرده و دفاتری همراه با نیروهای ثابت را به کار گرفته اند
چرا غریبه می شوند و به چه دلیلی بر روی اسم آن ها در دعوت از
رسانه ها به مراسم مختلف خط قرمز کشیده می شود و به آسانی از

کنار تأثیرگذاری آن ها عبور می کنند .
بایـد بپذیرنـد کـه برخـی از روزنـامه هـای سراسـری تأثیرشـان از
خبرگزاری های مورد علاقه مسئولین استان اگر بیشتر نباشد کمتر هم
نیست. البته اعمال این سیاست سؤال برانگیز در سفر وزیر فرهنگ و
ارشاد اسلامی از سوی اداره کل تا حدودی آزار دهنده و ناراحت کننده



است.
غیبت بسیج رسانه در جلسات

در جلسات وزیر با اهالی فرهنگ و هنر و رسانه جای خالی مسئولین
بسیج رسانه و هنرمندان کاملا احساس می شد. حضور آن ها که در
ارتباط نزدیک با بخشی از مطبوعات و هنرمندان می باشند می توانست
در طرح مسائل و وحدت همه جانبه مؤثر باشد. غیبت آن ها به هر
دلیلی که بوده باشد امیدواریم در چنین جلساتی در آینده دیگر
تکرار نشود. حضور همه عزیزانی که برای اعتلای فرهنگ و هنر و رسانه
استان تلاش می کنند در کنار یکدیگر می تواند حال و هوا و صفای

دیگری داشته باشد.
حال خوب

حال خوب و ایده آل برای اهالی فرهنگ و هنر و رسانه آرزوی همه
کسانی است که در ارتباط با این اقشار هستند اما شرایط موجود و
حرف هایی که نمایندگان آن ها در جلسات زدند حال آن ها را نامساعد

نشان داده است.

امیدواریم شرایطی فراهم شود که کبک همه وابستگان به فرهنگ و هنر
و رسانه استان خروس بخواند و آثاری از یأس و نومیدی در چهره آن

ها مشاهده نگردد.

رسانه ها که هفتِ شان در گرو هشتِّ شان می باشد .آرزو می کنیم که
دخل و خرج آن ها با هم مطابقت پیدا نمایند تا بیشتر از این برای

فعالیت در این عرصه اظهار ندامت و پشیمانی نکنند. انشااله.


